
 

 

 

 

 

Leden nám zimu zasypal sněhem. Sněhová nadílka 

určitě nepotěšila každého, ale co naplat – sníh k zimě 

prostě patří. Celá řada sněhuláků po obci i dětský 

výskot na těch pár místních „kopečcích“ jasně 

ukazuje, že řada z nás toto oživení nudného zimního 

koronavirového života uvítalo. 
 

Nestandardní rok 2020 

Jistě mi dáte za pravdu, že to byl rok nestandardní, 

lidově řečeno až divný.  

Rok jsme začali výzvou. Na veřejném projednání se 

občané rozhodli, že obec by měla koupit areál bývalé 

Káranky. Obec si nechala zpracovat posudek soudním znalcem, aby měla podklad pro jednání o ceně. 

Zároveň jsme oslovili i odborníky z oblasti ekonomie obcí a stavebních investic, abychom měli představu 

o budoucích investicích. Jednání se přesunula z realitní společnosti na právního zástupce majitele a ladila 

se smlouva a cena. Nakonec ale zástupce majitele přišel s druhým zájemcem a navýšil cenu a zkrátil dobu 

na rozmyšlení. Na to nemohlo zastupitelstvo obce tak rychle reagovat (zastupitelstvo musí být svoláno 7 

dnů předem) a Káranku koupil někdo jiný. Zda bohužel či bohudík ukáže až čas. 

Počátek roku měl svůj klasický průběh. Zdravé jádro vykonalo tradiční novoroční pochod zimní přírodou. 

Děti z MŠ odjely na Růžohorky strávit školku v na sněhu. Plesová sezóna byla v plném proudu, Masopust 

plný masek prošel oběma obcemi a orkán Sabine polámal stromy nad komunikacemi i chatami. 

Vše se změnilo v březnu, kdy světem otřásla nastupující pandemie COVID 19. Stav, který se postupně 

zhoršoval a vedl k uzavření všeho, na co jsme zvyklí. Nouzový stav, kdy nesmíte na ples, do divadla, kina, 

restaurace, fitka, obchodu ani na dovolenou, dokonce ani na plánovanou operaci kolene, si nikdo nedokázal 

ani představit. Postupně se během roku situace měnila. Někdy bylo lépe jindy hůř. Každopádně boty, které 

jste si v létě koupili v kamenném obchodě, tak v tuto chvíli zase nemáte kde reklamovat. 

Nejvíce nás ale situace kolem COVID 19 omezila v činnosti kulturní komise. I když se nakonec kulturní 

komise scházet mohla, tak většinu pravidelných 

akcích jsme nemohli uskutečnit ani my, ani naše 

spolky. Poslední akcí byl již zmíněný Masopust, ale 

to byla na delší dobu poslední akce. Na jaře uklízel 

Česko i Káraný každý sám, a to nejvíce doma a na 

chatě. My to poznali na objemu odpadu, který se na 

jaře v době nouzového stavu, zvýšil neúměrně. 

Narostl velkoobjemový odpad a po zavření restaurací 

hlavně objem vyváženého skla. 

Ráda bych tu opět připomněla obrovskou solidaritu a 

ochotu našich občanek, které při jarním nedostatku 

ochranných pomůcek zasedly k šicím strojům a 



zásobily naše občany rouškami. Také naši hasiči se zapojili, z chemičky u Teplic dovezli dezinfekci Anti - 

covid i pro okolní obce. Pomohli i s distribucí roušek a dezinfekce do domácností. 

Poté, co byly zavřeny školy a školky a výuka převedena 

do on-line systému. Připravili jsme pro děti hru Deník 

Káranského trosečníka, která je vedla do přírody kolem 

Káraného, anebo svými tvořivými úkoly provázela 

jarními svátky. Ti, co se zapojili byli odměněni novou 

lahví na vodu s naším logem a erbem. 

Tradice Velikonoc byla narušena. Nechodili chlapci 

řehtat i koledníci svou činnost omezili jen na své blízké. 

Obec se dala do oprav herních prvků pro děti na obou 

hřištích a proběhla revize i fitness prvků pro dospělé, aby 

bylo vše na sezonu připraveno. V květnu jsme se 

rozloučili se starou hasičskou TATROU, kterou se nám podařilo zpeněžit za 605 tis.Kč.  

Léto bylo pro nás všechny novou nadějí. Pro přírodu, protože již od června se občasnými srážkami 

naplňovala půda potřebnou vláhou. Pro občany, protože nastala doba uvolnění – mohli jsme zase 

vycestovat, děti odjely na tábory, mohli jsme se zastavit na jedno a sednout si k tomu. Pro podnikatele, 

mohli zase rozjet svou činnost. V Káraném proběhly dva taneční workshopy pro děti, jeden výtvarný, 

volejbalová a tenisová školička, dámy se sešly na kloboukové party, někteří vyrazili na běžkách na 

káranskou tisícovku a všichni se pobavili na hasičské zábavě, která byla i opožděnou oslavou čarodějnic a 

konala se u Jizery. Dokonce i dvě divadelní představení jsme zvládli zahrát a dětský den, byť trochu mokrý 

také proběhl. Prázdniny jako dřív. Děti se těšily na spolužáky do školy. 

Podařilo se nám v druhé polovině září zorganizovat akci Ukliďme Česko 

spojenou i projektem Čistá řeka Jizera. I když zúčastněných bylo oproti 

loňsku o třetinu méně, přesto se podařilo vyčistit skoro celý katastr od 

nepořádku, který vznikl zejména v jarním nouzovém stavu. Z Káraného 

se odvezlo jen při této akci přes 1,5 tuny odpadu. 

Všichni byli nadšení postupným návratem do starých kolejí, bohužel čert 

a Covid nikdy nespí a čísla se začala zhoršovat. Na konci října se zavřely 

školy a děti zase naskočily na on-line výuku. A postupně se znemožnila 

jakákoli sportovní činnost. Podzimní sázení stromků na konci Václavské 

ulice se konalo již za přísných podmínek. I přes to se zapojilo dost 

občanů na to, abychom za jeden den zvládli zasázet 25 švestek a 23 dubů. Doufejme, že se stromy ujmou 

a zase bude v Káraném další místo, kam se všichni budou rádi vracet. Bohužel tato akce byla poslední 

komunitní činností roku 2020. Tradiční vánoční/adventní trh s rozsvícením stromku a koledami dětí z MŠ 

se konat nemohl. Mikulášská besídka, tak jak ji loni připravili v Novém Vestci se také nemohla konat. 

Svátek světla se uskutečnil jen v omezené míře, tedy samostatnou procházkou k Labi a „tichým“ 

ohňostrojem.  

Obecní samosprávy sice v roce 2020 nebyly příliš omezeny ve své činnosti, ale i nám způsobil tento rok 

značně komplikace. Plánovaný výnos obce klesl o třetinu, což se v našem případě dá vyjádřit, převedeno 

na projekty, např. kompletní rekonstrukcí 400 m místní komunikace včetně veřejného osvětlení. 

Počáteční neúspěch s Kárankou, vystřídal investiční úspěch s mateřskou školou. Podařilo se nám získat 

dotaci 20 mil. Kč na rozšíření o jednu třídu. Důležitou podmínku bylo prostavět tuto dotaci v roce 2020 

resp. do konce listopadu tedy za 5 měsíců. To se podařilo splnit a nyní je školka ve stavu hotové hrubé 

stavby a pracuje se uvnitř. Na jaře pak přijdou na řadu venkovní herní prvky a zahrada. Už teď je nutno 

začít práce na výběru interiéru, tak aby po prázdninách mohlo nastoupit více dětí. Vzhledem k tomu, že 

kapacita školky bude vyšší než naše potřeby, jednáme s obcemi z ORP Brandýs nad Labem – Stará Boleslav 

o možnosti a podmínkách umístění jejich dětí do naší MŠ. 



Jak jsem vás loni touto dobou informovala, získali jsme finanční příspěvek na rekonstrukci veřejného 

osvětlení. Tím pádem bylo potřeba vysoutěžit zakázku. Nakonec jsme zakázku soutěžili třikrát. V prvním 

pokusu vysoutěžený dodavatel nedodal podklady nutné k podpisu smlouvy. Ve druhém pokusu jsme se 

poučili a nechali si dodat vzorky svítidel. Z těch jsme poznali, že cena a kvalita svítidla spolu úzce souvisí 

a že nám více záleží na tom, aby svítidla vydržela nejen dobu udržitelnosti dotace, ale mnohem déle. Do 

posledního kola jsme normový popis svítidla zpřísnili na maximum, a nakonec jsme byli spokojeni 

s dodaným vzorkem i s cenou. Smlouva byla podepsána letos v lednu na 10,103.473 Kč s firmou O.S.V.O. 

comp CZ s.r.o. Rekonstrukce proběhne v letošním roce a měla by skončit do září. Osvětlení bude úsporné, 

ledkové s možností regulace intenzity světla v průběhu noci. 

Zároveň jsme se začali věnovat i chodníkům, které leží podél krajské komunikace. Jedná se o ulici U 

Vodárny a Václavská. V loňském roce jsme požádali o dotaci na projektovou dokumentaci na obě stavby, 

ty jsme získali. Projektová dokumentace chodníky Káraný I. byla v ceně 239 tis. Kč, zahrnuje jednostranný 

chodník v ulici Polní, U Vodárny, a počátek ulice Hlavní, kam se bude muset přesunout zastávka PID. 

Středočeský kraj nám na projekt přispěje 191 tis. Kč. Projektová dokumentace chodníky Káraný II. byla 

v ceně 233 tis. Kč, zahrnuje jednostranný chodník v ulici Václavská od ulice V Zátiší až po poslední dům 

v této ulici. Středočeský kraj nám na projekt přispěje 186 tis. Kč. Na obě stavby se pokusíme získat další 

finanční podporu. 

Myslím si, že i přes nepřízeň koronaviru se život v Káraném úplně nezastavil, a to hlavně díky tomu, že 

máme občany, kteří jsou ochotni nezištně přispět prací, radou i jinou formou pomoci. A tito lidé motivují 

nás, zastupitele, k dalším výkonům. Děkuji všem, kteří se o to zasloužili a doufám, že nám zachováte 

věrnost i v roce 2021, abychom se pro vás mohli snažit dál.    Barbora Krejčí 

Jak jsme si vedli v naší obci v odpadech? 

Proč je poplatek levnější, i když bude zdražovat skládkování? 

V roce 2020 jsme v naší obci přikročili k novému systému svozu komunálního odpadu. 

Svozová firma přijížděla jedenkrát za 14 dnů, vždy v sudé pondělí. Mnoho spoluobčanů 

potřebuje vývoz jen jednou za měsíc, někteří i méně. Systém čtrnáctidenního svozu se 

osvědčil a budeme v něm i nadále pokračovat. Náklady za komunální odpad za rok 2020 

činí 803 553 Kč, což je o 170 755 Kč méně než v roce 2019. Náklady za tříděný odpad 

jsou za rok 2020 celkem ve výši 1 091 236 Kč. Oproti roku 2019 se částka zvýšila o 428 

579 Kč. Projevil se tedy trend v přesouvání odpadu z komunálního do třídících kontejnerů. 

Taktéž je zde patrný vliv pandemických opatření, kdy lidé pobývali více v domácím 

prostředí a tvořili zde více odpadu. 

Pro výpočet poplatku na rok 2021 jsou určující právě tyto 

dvě hodnoty z roku 2020, kdy z částky za tříděný odpad, 

což je poplatek A, hradí občan s trvalým pobytem / a 

nemovitost bez trvale hlášené osoby / maximálně do 

výše 250 Kč. Pro výpočet reálné ceny na občana je 

základ výše uvedená hodnota 1 091 234 mínus placené 

služby + částka získaná od Ekokomu za třídění. Výchozí 

hodnotou je 959 254 Kč vydělena počtem občanů trvale 

žijících a rekreačních objektů. Zde obec doplatí z rozpočtu na jednotku 339,22 Kč.  

Poplatek B je složka celkového poplatku za komunální odpad /černé popelnice + černé 

kontejnery/. Ta se vypočítá z uhrazené částky za odpad – 803 553 Kč vyděleno stejným 

počtem. Poplatek B vychází na 493,58 Kč. Tuto částku hradí občan maximálně do 750,- 

Kč tedy v letošním případě celou v plné výši 494 Kč.  



Obě složky poplatku za odpady se sečtou a výsledkem je poplatek za odpady pro rok 2021 

– tedy 250 + 494 = 744 Kč. 

Jak je vidět, jsme na dobré cestě, poplatek se celkově pro občany snížil, neboť v roce 

2020 byl ve výši 810 Kč. Ale pro obec, která má za cíl vytřídit co nejvíce, abychom životní 

prostředí zatěžovali co nejméně, je toto zvýšení finančních prostředků, které musí doplatit. 

A to v roce 2020 činilo 406 tis Kč. V tomto je i například platba za bioodpad. 

Velkoobjemový biokontejner je pro občany platící u nás poplatky zdarma a bio nádoba u 

nemovitosti stojí obec 980 Kč/120l a 1245 Kč/240l. Obec tyto poplatky nevybírá v plné 

výši, aby občany ke třídění motivovala. V roce 2021 jsme tento poplatek navýšili po 10 

letech, ale spíše jen pro zaokrouhlení čísla, než pro srovnání ceny. Nově tedy poplatek za 

bioodpad bude 650 Kč/120l a 850 Kč/240l. 

Musíme se však soustředit na další období, které nám přenáší nové výzvy.  

Nově bude obec „oceněna“ za to, kolik tun komunálního odpadu vyprodukuje na hlavu 

trvale žijícího občana. 

Pokud bude množství tun do 200 kg/rok, poplatek na skládce zůstane 500 Kč/tuna. Pokud 

však překročí tuto hodnotu, poplatek se zvýší na 800 Kč/tuna, postupně do roku 2030 na 

1850 Kč/tuna. A svozová firma nám ty částky samozřejmě 

přeúčtuje… 

V roce 2019 jsme měli celkem 397 tun komunálního odpadu, 

vyděleno počtem trvale žijících občanů je to 512 kg na občana. 

V roce 2020 jsme se polepšili o 15 tun na 382 tun, což 

přepočítáno činí 493 kg na občana. Bohužel do tohoto čísla 

nelze započítávat objekty bez trvale žijících. 

To je opravdu vysoká meta snížit tuto hodnotu na 200 Kg. Můžeme jen znovu apelovat, 

aby všichni občané i chataři třídili a omezovali odpad ukládaný do komunálních popelnic 

a černých kontejnerů, ale hlavně už na počátku pořizování všeho přemýšleli o tom, co 

opravdu potřebují a zda nelze stejnou komoditu pořídit např. bez obalu. Bez toho, 

abychom se nad naším životem ve vztahu i odpadům zamysleli, se budou poplatky na 

odvoz odpadu opět zvyšovat.        Iva Vodáková   
 

 

Sportovní a kulturní akce leden – únor 2021 

Vzhledem k vládním opatřením zatím nelze pořádat žádné hromadné akce. 

Masopustní stezka  
Z důvodu pokračování nouzového stavu do 14.2.2021 a vzhledem k vládním opatřením spojených 

s epidemií Covid 19 se neuskuteční tradiční Káransko – Vestecký Masopust, který byl plánován na 

13.2.2021. Ale nechceme děti připravit o tuto tradici, proto jsme se rozhodli připravit Masopustní stezku, 

kterou si děti (třeba i v masce), nebo celé rodiny budou moci individuálně projít. Je to dobrý kompromis, 

jak splnit protiepidemická opatření, ale zároveň udržet tradici. Stezka bude naučná, zábavná a zároveň plná 

soutěží. Vše bude tematicky laděno k masopustním tradicím.  Víc nebudu prozrazovat. Jakmile bude vše 

připraveno, budeme Vás informovat na webových stránkách OÚ Káraný a OÚ Nový Vestec, popřípadě 

„Hlášením rozhlasu“ a Infokanálem. Určitě si tuto akci nenechte ujít. Pro všechny dětské účastníky bude 

připravena odměna.           Alice Hodačová 
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